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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok feltenni Fellegi Tamás
nemzeti fejlesztési miniszter úrnak

„Már az Állami Számvevőszéknek sem hisznek, avagy mi lesz a fejlesztési források
sorsa?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Magyar Köztársaság Kormánya, és annak tagjai számos fórumon, továbbá a médiában i s
azt jelezték az elmúlt időszakban, hogy az előző kormány felhasználta a 2013-ig hazánk
számára rendelkezésre álló fejlesztési finanszírozási eszközök nagy részét . Az ezt cáfoló
korábbi tájékoztatásunk, ma már látszik, helytálló volt, hiszen még a kormányzati és ellen őrző
szervek is alátámasztják azt.
Engedje meg, hogy felhívjam a figyelmét az Állami Számvevőszék J/1547 jelű „Tájékoztató
az európai uniós támogatások 2009. évi felhasználásának ellenőrzésérő l” szóló anyag 55-56 .
oldalán található megállapításokra :

,,[a]z ÚMFT pénzügyi előrehaladását tekintve megállapítható, hogy a programozási időszak
első három éve alatt a teljes keret 44%-ára született döntés és 38%-ára kötötték meg a
szerződést. Kifizetés azonban csak a keret 9%-ára történt (4 . táblázat) Az megítélt
támogatások összegének közel felét (48%) a kiemelt projektek adták . A pályázatos
konstrukciók esetében a teljes ÚMFT keret 18%-ára született döntés, illetve 14%-ár a
szerződés. A kifizetések mindkét támogatási formánál nagyon alacsony mérték űek, mindössz e
a megítélt támogatás 22, illetve 18%-át tették ki .
A nagyprojektek terén 2009 . évben jelentős előrelépés történt . A Kormány 2009 végéig 2 7
KÖZOP és KEOP nagyprojektet hagyott jóvá, amelyből 16-ot támogatott az Európa i

Dr. Kövér László úrna k
az Országgyűlés elnökének



Bizottság. Ezzel a számmal hazánk élenjáró uniós viszonylatban . A 27 elfogadott
nagyprojektre összesen 237,3 Mrd Ft értékben történt kifizetés "
A fentiekre való tekintettel felszólítom Önöket a fejlesztési eszközök túlzott, aránytala n
elköltéséről szóló kommunikációt és ismerjék el, a források rendelkezésre állnak és az előző
kormányzat jelentős eredményeket ért el a fejlesztési beruházások tekintetében .

Mindezekre figyelemmel kérdezem Miniszter Urat :

1. Mi a céljuk és a terveik a még rendelkezésre álló fejlesztési forrásokkal ?
2. Milyen formában és mikor kívánják azokat a pályázókhoz, az önkormányzatokhoz ,

társadalmi szervezetekhez, vállalkozásokhoz eljuttatni ?
3. Miért a magánnyugdíj rendszerben lévő források államosításával vannak elfoglalva a

fejlesztési források hatékony felhasználása helyet ?

Megtisztelő válaszait megköszönöm !

Budapest, 2010 . december 20 .

Tisztelettel:

Varju László
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